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Sagsgang 

OA 

Sagsfremstilling 

Formanden orienterer om arbejdet med kloge kvadratmeter i Norddjurs Kommune, og hvad vi som 

organisation ser frem i mod i forhold til vores administrative bygninger. Formanden og 

næstformanden indstiller endvidere, at der på mødet nedsættes en arbejdsgruppe med 

repræsentanter fra områdeudvalget til arbejdet vedrørende kloge kvm. Der udarbejdes efterfølgende 

et kommissorium for arbejdet i arbejdsgruppen. 

Sammenhæng til andre politikker/strategier og fagområder 

Punktet har sammenhæng til budgetaftalen for 2025, hvor det er vedtaget at gennemfører 

råderumsforslaget om en reduktion af administrative bygninger i kommunen fra fire til tre. 

Økonomiske konsekvenser 

De økonomiske konsekvenser er beskrevet i det specifikke råderumsforslag 

Indstilling 

Formanden og næstformanden indstiller, at informationen modtages og at der nedsættes en 

arbejdsgruppe. 

Beslutning i Områdeudvalget for Administrationen den 28-11-2024 

Formanden orienterer om Områdeudvalgets rolle i det fremtidige arbejde vedrørende Fremtidens 

administrative bygninger. Kloge kvadratmeter er et hovedprojekt, hvorunder der ligger delprojektet 

Fremtidens administrative bygninger. Der har i Voldby været orienteringsmøde kort efter 

budgetaftalen blev indgået. Derudover er der etableret en temaside på Norddjurs Kommunes 

intranet, hvor man altid kan gå ind at følge nyt i forhold til processen. Organiseringsmæssigt bliver 

det politisk forankret i Økonomiudvalget, hvor Direktionen udgør styregruppen. Derudover er der 

nedsat en projektgruppe der skal arbejde på tværs. Der vil være en række spor i projektet, et spor 

om afdækning af funktioner og opgaver, et byggeteknisk spor, og et HR- og kulturspor. Projektet 

følger en række kriterier, jf. det vedhæftede bilag. Det er væsentligt at holde sig for øje, at det skal 
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ses på helheden og opgaveløsningen, og der stræbes efter at arbejde med løsninger der skaber 

mindst mulig indgriben.  

Nuværende status på projektet er, at der d. 10. december 2024 afholdes første møde mellem 

styregruppe og projektgruppe. Projektet følger den udmeldte tidsplan.  

Inden der tages beslutning om flytninger, laves der forskellige scenarier, som der skal tages 

beslutning om i 2. halvår af 2025. Flytningen kommer til at foregå i 1. halvår 2026.  

Formandskaber fra LMU’er i Voldby inviteres med i arbejdsgruppen som Områdeudvalget for 

Administration udgør i MED-regi.  

Formanden orienterer omkring sensorer i de administrative bygninger. Det anerkendes, at dette kan 

give anledning til bekymringer hos medarbejdere. Dette er forsøgt imødekommet gennem 

opfølgende dialog. Medarbejdersiden opfordres til at tage kontakt til ledelsen ved tvivl eller 

usikkerhed omkring sensorer såvel som andre forhold i forbindelse med projektet.  

Fra medarbejdersiden stilles der spørgsmål til, hvorvidt vi som organisation skal arbejde mere 

effektivt, og hvorvidt der bliver set på belægningsgrader af de forskellige administrative bygninger. 

Hertil svarer formanden, at dette arbejde forankres i de konkrete spor og arbejdsgrupper i projektet.  

Medarbejdersiden orienterer slutteligt om, at det skaber usikkerheder og at det er vigtigt at det 

kommunikeres tydeligt når der sker noget. Ledersiden kvitterer for tilbagemeldingerne.  

Arbejdsgruppen etableres med forankring i hele områdeudvalget.  

Punktet bliver fremover et fast punkt på udvalget, og årshjulet for 2025 opdateres jf. beslutning. 
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